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Az igazi tisztaság

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Imádkozzunk azért, hogy az Isten békéje
valóban leszálljon ránk és eltöltse szívünket! 
A szívünket kell gyógyítani, 
ha Isten akarata szerint szeretnénk élni! 

Különösképpen is kívánjuk ezt az isteni ajándékot Tibornak, aki hosszú-hosszú idő óta – már
talán nem is  lehet  számlálni  években sem, – hűségesen tartozik a  mi közösségünkhöz és
szolgál! Születésnapja van, nem kerek, de azért örülünk, hogy a hatvanasra, a kerekebbre még
várni  kell!  Azt  kívánom,  hogy  a  még  addig  tartó  pár  év  úgy  teljen  el,  hogy  ez  a  béke
növekedjen szívedben családod javára és örömére is! 
Ezt  az  isteni  ajándékot  kérjük  mindnyájunknak  ebben  a  mai  szentmisében!  Tartsunk
önvizsgálatot és bűnbánatot!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! 
Sajátos találkozás történetét hallottuk, Jézus találkozott a farizeusokkal, amikor nagyon fontos
üzenetet  fogalmazott  meg.  Az igazság,  amit  ma számba kell  vennünk:  az Isten és  ember
kapcsolata, ennek következményeképpen ember és ember kapcsolatának kérdése. 

Ez a nép ajkával tisztel, de szíve távol van Tőlem!

Ez ószövetségi megfogalmazás. Hallottuk Jakab apostol üzenetét: Ne csak hallgatói legyetek
az  Igének,  hanem valósítsátok is  meg!  Jézus  üzenete:  Az emberi  szokásokat,  előírásokat,
elvárásokat fontosnak tartjátok, de az Istennel való kapcsolatotokat, amit Isten elétek terjeszt,
amit  az  Isten  akarata  megfogalmaz  nektek,  azzal  mintha  nem  törődnétek!  Mi  az  igazi
istenkapcsolatnak,  a  hiteles,  igazi  vallásosságnak  lényege?  Ezzel  kell  szembesülnünk!  A
bírálat meg is fogalmazza a választ: a szíve távol van Tőlem! 

Amikor  keressük  a  választ,  akkor  a  szívünkben  kell  kutakodni!  Az  emberi  személyiség
magva,  központja  a  szív!  Ahol  a  kincsed,  ott  a  szíved is!  Az ember szívéből  származik
minden jó,  meg minden rossz! Jól  csak a szívével  lát  az ember! Lehetne ismételni  a sok
nagyon igaz és bölcs megállapítást.

Hol van, hol rejtőzködik a problémánk?
A szívünk megosztottságában!

Kapcsolataink az osztatlan szívvel magyarázhatók!

Ez igaz a zsidó nép és Isten kapcsolatára, ez igaz Isten és a keresztények kapcsolatára, de
minden emberi kapcsolatunkra is!
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A Szentírás foglalkozik a ma előkerülő problémákkal
A  zsidó  nép  bölcsességét  abban  látja  a  Biblia,  hogy  az  Isten  törvényeit  a  szeretet
szövetségeként  értelmezték! Jézus  tanítását,  küldetésének  lényegét  így  fogalmazza  meg  a
Biblia:  Értünk Emberré lett! Áldozatul adta életét értünk! A zsidó nép összes problémája a
törvénnyel kapcsolatos! Kereszténységünk összes problémája Jézus küldetésének félreértése,
félremagyarázása!  A  Szentírás  már  azokkal  a  problémákkal  foglalkozik,  amik  a  mi
problémáink is. Ezek újra és újra előkerülnek a történelem különböző szakaszaiban. 

Sajnos a mi világunkban azok a problémák jönnek elő, 
amik már akkor megfogalmazódtak: 
egyik probléma a törvénnyel kapcsolatos, 
a másik probléma az elkötelezettséggel kapcsolatos.

A törvénnyel kapcsolatos probléma
Isten  a  szeretet  szövetségeként  értelmezte  kapcsolatát  a  néppel!  A  nép  szinte  mindig
megszegte a törvényt, hiába tapasztalta meg Isten közelségét! Mózes erre hivatkozik, amikor
az emberek elé áll és számon kéri tőlük, hogy azt a kapcsolatot, amit Isten fölkínált nekik,
amit Isten szeretetével biztosít számukra, miért nem becsülik jobban? Válasza ez: 

Úgy értelmezik a törvényt, 
mint amit Isten a népre kényszerít, 
nem úgy, hogy ez a szeretet ajándéka! 
A törvény válságáról van szó! 

A  mi  korunk szinte  legtöbbet  a  törvénnyel  kapcsolatosan  fogalmaz  meg,  a  törvényekkel
kapcsolatosan  értelmezi  a  különböző  történéseket,  jelenségeket.  Mintha  azért  hoznánk  a
törvényeket, hogy rögtön a kiskapukat is megfogalmazzuk. Mintha az életünket szabályozó
rendelkezések egyben azzal is foglalkoznának, hogy fölkínálják a különböző kiskapukat is,
csakhogy ezek az egyértelmű kapcsolatokat megkérdőjelezik!

Az elkötelezettséggel kapcsolatos probléma
Már a Biblia - ami ma szintén központi kérdés, - az elkötelezettség értelmetlenségéről szól!

Az elkötelezettségnek nincs értelme:
ez megöli az életünket! 
Ez számolta föl az Istennel való kapcsolatunkat! 
Ez bontotta meg az egymással való kapcsolatunkat! 

Miről van szó? 
Amikor az ember szívből szeret, akkor eljut odáig, 
hogy az a másik magánál fontosabb!
Itt van az ember gyengesége! 
Itt bújik meg az ember gyenge akarata!

Ma azon kell elgondolkodni, mi az, amit Isten kínál nekünk a törvényeivel. Mi az, amit Jézus
Krisztus példájával elénk állít az elköteleződéssel kapcsolatosan, aki értünk Emberré lett! 

Úgy szerette Isten a világot, hogy Egyszülött Fiát adta oda!
Ez a Fiú az életét adja oda értünk, hogy igazolja:

mi fontosabbak vagyunk Isten számára, mint Jézus élete!
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A megbocsátás gyógyítja megosztott szívünket
Szívünk megosztottsága minden baj forrása! Az egyértelműség segíthet rajtunk! A megváltás
lényege a megbocsátás! Isten meg akarja gyógyítani a mi megosztott szívünket! 

A megbocsátás azt jelenti, hogy az ember újra kezdhet!

Nagyon lényeges és fontos ez az ajánlat  az  ember számára!  A kicsi  gyerekek ragyogóan
megfogalmazták nagyon régen, hogy mit jelent ez a megosztott szív. Az ember akkor követ el
bűnt, amikor csak magára gondol! Minden innen forrásozik és előidézi megosztottságunkat!

A megváltás Istennek Jézus által megmutatott arcát 
jeleníti meg ebben a világban!

A farizeusok, törvénytudók, írástudók bűne nem az volt, amit tettek, hanem, hogy miért tették.
Miért tették? Azért, mert magukat akarták megjeleníteni, nem az Istennel való kapcsolatukat
akarták  kifejezni!  Minden  problémánk  abból  származik,  hogy  magunkat  tesszük  a
középpontba, nem az egymással való kapcsolatunkat akarjuk fölépíteni, kiteljesíteni!

Vizsgáljuk a folyamatokat ebben a vonatkozásban  Júdás és Péter magatartásában. Júdás
nem azért árulta el Jézust, mert nem szerette, hanem jobban szerette Jézusnál a pénzt. Péter
nem azért tagadta meg Jézust, mert nem szerette, hanem fontosabb volt neki a saját helyzete, a
saját jó híre a Mester sorsánál. Az új istenkép ezekből a történésekből bontakozik ki. 

Akik Jézussal találkoztak, azok megtapasztalták Jézus megbocsátó szeretetét!
Ez új életet jelentett számukra!

A zsidók istenképe a szigorú bíró
A zsidók, az írástudók, a farizeusok istenképe a szigorú Istennek a képe, hogy Isten számon
kér rajtunk mindent, számon kéri a mulasztásainkat, mert szigorú bíró. 

Úgy gondolták, 
ha megtartják a parancsolatokat, az előírásokat, 
akkor minden rendben van. 
Csak egyről megfeledkeztek, 
hogy önmagukat keresték mindezekben és nem az Istent!

Jézus istenképe
Jézus istenképe egészen más! Amikor el akarunk igazodni ebben az életben, legfőképpen az
egymással való kapcsolatunkban, akkor a jézusi istenképre kell figyelnünk! 

Jézus Istene a jóságos Atya, 
aki mindenkit szeret és mindenkit vár! 

Jézus Istene a jó Pásztor, 
aki utánamegy az elveszettnek! 

Jézus Istene a gondviselő Atya, 
akinek gondja van mindenkire, még egy virágszálra is!

Jézus Istene az irgalmas Szamaritánus, 
aki senkit nem hagy magára! 

Rendkívül fontos, hogy ezekkel a kérdésekkel szembesüljünk!
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Aki Van! Aki értetek Van!
Ha az Ószövetség és az Újszövetség istenhitét  nézzük, akkor két  sajátos fogalommal kell
megbarátkoznunk.  Az  egyik  az  érte,  a  másik  a  vele! Az  Ószövetség  istenképe  abból
forrásozik,  amit  az  Isten  értük  tett!  Mózes  megkérdezi  a  látomásában:  mi  a  neved,  mit
mondjak nekik, amikor megyek hozzájuk: Aki Van! A héber gondolkodásban ez azt jelenti: 

aki érted Van, aki értetek Van!
Ezért Isten törvénye a szeretet szövetsége!

Ha ezen kicsit jobban elgondolkodunk, akkor az istenkapcsolatunk is rendeződik. Mit jelent
az, hogy érted? A magyar nyelv gazdagsága, amikor valamit megértünk, akkor azt mondjuk,
hogy értem! Amit megértünk, az a miénk lesz! Amikor azt mondjuk, hogy Isten értem van,
akkor ez azt jelenti, hogy megértettem, hogy Isten az én oldalamon van! Értem Isten!

Velünk! Velem!
Az Újszövetség istenképe Jézus képe, akiben velünk az Isten! Jézus neve: Emmanuel! Velünk
az Isten! Velünk, velem!  Ez a fogalom minket a felé irányít,  mit jelent az elkötelezettség!
Ebben a világban az ember ettől mintha irtózna. Érthető, az elkötelezettség a szívek cseréje! 

Az elkötelezettség azt jelenti, hogy az ember eljut odáig,
hogy a másik, akivel összeköti, elkötelezi az életét, az fontosabb magánál!

Ahhoz,  hogy  mi  igazi  istenkapcsolatra  jussunk,  hogy  igazi  kapcsolatokat  építsünk  ki
egymással, ezeket az üzeneteket magunkévá kell tenni:  értem és velem! Imádkozzunk azért,
hogy valamit megértsünk ebből az üzenetből, hogy Isten értünk Isten! Még inkább abból,
hogy Krisztusban velünk az Isten és arra akar bennünket megtanítani, hogy a meg nem osztott
szívünk felől induljunk el  egymás felé! Az osztatlan szívünkben tudjunk egymásnak igent
mondani!  Ebben  az  esetben  van  remény  arra,  hogy  a  világban  -  amely  világ  mindig
relativizálja a törvényeket, amelyben az elkötelezettség értelmetlennek tűnik, - meg tudjuk
jeleníteni azokat az értékeket, amely értékekre a világnak mindennél nagyobb szüksége van!
Ez az eljövendő világunk biztosítéka!

+  A M E N  +
Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves  Testvérek!  Ebben  az  imádságban  kérjük  a  kegyelmet,  hogy  legyen  bátorságunk
visszafordulni, találjunk vissza az Istenhez, aki a szeretet szövetségese! Legyen bátorságunk
egymás felé fordulni és elindulni egymás felé, amely csak abban az esetben tejesedik ki, ha
képesek  vagyunk  elkötelezett  emberi  kapcsolatokra!  Különben  elvétettük  az
istenkapcsolatunkat,  az  egymással  való  kapcsolatunkat  is,  pedig  Isten  azt  szeretné,  ha
boldogok lennénk! Boldogságunknak ezek a feltételei!

Mi Atyánk…
Szentmise befejezése

Kedves  Testvérek!  Szokták  mondani,  ami  a  szívünkben,  az  az  ajkunkon  legyen  és  a
cselekedeteinkben  is!  Gyönyörű  ez  az  ének:  Édes  Jézus  neked  élek…  Isten  segítsen
bennünket, hogy a szavaink tettekre váltódjanak! Isten áldása segítsen ebben!

+  Á L D Á S  +
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